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Verslag DVO Twente 13 december 2021 – openbaar 
 

Datum  13 december 2021 

Tijdstip 9.00 – 11.00 uur (AB-VRT en DVO) 

Voorzitter T. Bovens  

Locatie MS Teams 

Secretaris H. Meuleman 

Aanwezig  A. Gerritsen, T. Bovens, S. Schelberg, J. Joosten, A. Raven, E. Nauta, R. Welten, P. 

Welman, J. Hermans, H. Broekhuizen, D. Tigchelaar, A. Hofland, J. Pierik, H. Meuleman, 

C. Siemerink, S. Wevers, G.J. Kok, J. Eshuis, R. van den Berge, K. Baalman, M. de Roos, M. 

Vinkesteijn, G. Brouwer, G. Rozendom, B. Lutje Wagelaar, J a/d Stegge, S. Huis in ’t Veld 

Gasten               S. Mués (Risk Factory), R. Aagtjes (politie)  

Afwezig              S. Dinsbach, S. Kuks, C. Kroon, W. Haverkamp  

NR Onderwerp Actie-

punten 

A Dhr. Bovens opent de vergadering. Mevr. Raven sluit vandaag voor het laatst aan bij het 

DVO. Dhr. Bovens spreekt zijn waardering en dank uit voor haar inzet en betrokkenheid. 

 

B Mededelingen 

Mevr. Baalman meldt dat gezien de eerdere onrust mbt covid de afgelopen twee weken 

gelukkig een rustig beeld geven. De politie is bezig met de voorbereidingen voor oud en 

nieuw. Ze geeft aan dat er mooie vangsten tav. vuurwerk in Twente zijn.  

 

Mevr. Baalman meldt dat de politie voornemens is stroomstootwapens te gaan dragen. De 

keuze voor wapenstok en vuurwapen liggen ver uit elkaar en dit wapen moet dit gat 

opvullen. Vanaf januari worden de agenten hiermee opgeleid. Afgelopen jaar zijn meerdere 

pilots naar tevredenheid doorlopen.  

 

Dhr. Welten draagt zijn deelname aan de Bestuurlijke Begeleidingsgroep van het 

Veiligheidsnetwerk Oost NL over aan mevr. Nauta. Dit is onder andere passend tav. de 

actualiteiten rondom het thema mensenhandel waar zij in Twente portefeuillehouder van is 

en dit nu ook Oost Nederland breed wil verzorgen.  

Dhr. Bovens dankt dhr. Welten en wenst mevr. Nauta succes.   

 

 

 

C Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  

D. Mevr. Tigchelaar licht het projectplan Digitale criminaliteit toe. Het plan richt zicht op 

cyberwaakzaamheid en niet op de drie andere genoemde kwadranten, te weten: 

• Informatiebeveiliging van de Veiligheidsregio-organisatie; 

• Digitale verstoring van de Openbare Orde; 

• Het beheersen van een digitale crisis. 

De VRT zal volgend jaar terugkomen op deze laatste drie punten.  
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Mevr. Tigchelaar neemt namens Twente deel aan het Platform Cyberburgemeesters waar zij 

alle vier kwadranten tav. cyberweerbaarheid bespreken.  

Het is een integraal en keten breed plan waarbij sprake is van publieke en private 

samenwerking. Met o.a. Riskf Factory, Novel-T, Hogeschool Saxion, het bedrijfsleven, 

onderwijs en natuurlijk politie, OM, Veiligheidsnetwerk van zowel Twente als Oost 

Nederland. De scope is cybercrime (via een ICT middel- hacking) en gedigitaliseerde 

criminaliteit (ICT als middel – vriend in nood). Dit veroorzaakt slachtoffers en er is vaak 

sprake van veelal jonge daders. Deze vorm van criminaliteit heeft een groot maatschappelijk 

effect voor zowel inwoners als ondernemers en ze verwacht dat door al deze projecten een 

betere bescherming is tegen digitale criminaliteit.  

Mevr. Tigchelaar vraagt aandacht voor HackShield. Een programma voor en door kinderen 

tussen de 8 en 12 jaar. Het programma roept de kinderen op om mensen te beschermen 

tegen cybercriminelen en juist dat aspect spreekt de kinderen enorm aan. Naast al de 

projecten in het kader van bewustwording, wordt ook geïnvesteerd in aangifte- en 

meldingsbereidheid. Gerichte communicatiecampagnes worden hiervoor ingezet. De aanpak 

is geschreven voor 2022 en 2023, mevr. Tigchelaar houdt het DVO op de hoogte van de 

voortgang.  

Mevr. Nauta geeft aan dat gemeenten wat achterlopen en door het Rijk niet worden gezien 

als een gevoelig object. Ze vraagt wat de rol van gemeenten kan zijn. 

Dhr.  Hofland benoemt dat de publieksvoorlichting een belangrijke taak is. Hij vraagt zich af 

of 11 projecten niet wat veel is en of er fasering aangebracht moeten worden. En als zich 

incidenten in de Twentse gemeenten zich voordoen, wat is dan de rol van de 

Veiligheidsregio? 

Dhr. Bovens geeft aan dat op 4 november aandacht is geweest voor de taakverdeling tav. 

Cyberveiligheid en de Veiligheidsregio.  

Mevr. Baalman is blij met de aandacht voor dit plan. Ze ziet een verschuiving in het criminele 

veld van de fysieke omgeving naar de digitale omgeving. Ze is trots op het barrièremodel 

voor zorgfraude maar zou dit ook graag voor cyber verkent willen zien.  

Mevr. Tigchelaar geeft aan dat cybercrisis is niet binnen de scope van dit plan valt. 

Op de vraag van mevr. Nauta geeft mevr. Tigchelaar aan dat het afwachten is wat er uit de 

formatie (Den Haag) komt en dat ze hoopt op een aanspreekpunt voor cyber. 

Ten aanzien van de vraag van mevr. Baalman: deze komt terug in het project voorkomen van 

daderschap. Een barrièremodel is nog niet besproken.  

Dhr. Welten geeft aan dat er ook samenhang en samenwerking kan zijn ten aanzien van de 

crisis waarbij de Veiligheidsregio betrokken is. Hij vraagt de gemeentesecretarissen hierbij te 

betrekken. Hij geeft aan dat de gemeenten zelf ook aan hun cyberweerbaarheid moeten 

werken.  

Dhr. Aagtjes van de politie laat het cyberbeeld zien en benadrukt dat de urgentie op dit 

thema nog verbeterd kan worden.   

Mevr. Tigchelaar zegt dat ook de CISO’s betrokken moeten. 
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D2 Dhr. Mués en mevr. Achtereekte van de Risk Factory geven een toelichting op de memo. 

Dhr. Welten is positief over de inzet. Hij vraagt wat dit na twee jaren vraagt qua structurele 

financiering.  

Dhr. Wevers geeft aan dat we een traject van twee jaar aangaan, dit is eindig tenzij het 

rendabel blijkt om hiermee door te gaan.  

Dhr. Mués geeft aan dat momenteel de aanbesteding loopt tav. de verbouwing. Deze is 

nodig om het lesprogramma vorm te geven.  

Dhr. Gerritsen  geeft een samenvatting en geeft aan dat ieder individueel gemeentebesturen 

de verplichting heeft om voorlichting te geven. Hij geeft aan dat de gemeenten naast hun 

lokale acties, gebruik moet blijven maken van het accumulerende effect van de Risk Factory. 

Daarbij kan de verbreding naar andere doelgroepen verkent worden.  

 

D3 Mevr. Baalman neemt het DVO mee in de presentatie Politie voor iedereen. Dit is het nieuwe 

perspectief op de al langer bestaande thema’s inclusie en divers vakmanschap. De politie 

hanteert drie uitgangspunten: 1. Ze zijn er voor iedere burger, 2. Iedereen is welkom om bij 

de politie te komen werken en 3. Iedere collega doet ertoe. Dit wordt gedaan naar een vijftal 

speerpunten: 

1. Veilige en inclusieve teams 

2. Professioneel controleren 

3. Diverse instroom 

4. Discriminatie (opsporing) 

5. Netwerk divers vakmanschap  

Dhr. Bovens geeft aan dat het mooi is dat de politie zo midden in de samenleving staat. 

Goed om daar aandacht voor te hebben en te houden.  

Mevr. Baalman vraagt aan de burgemeesters om de politie hier kritisch op te blijven 

bevragen.  

Dhr. Hofland heeft belangstelling voor de interne personeelsschouw en wil hier graag op een 

ander moment nader over geïnformeerd worden. 

Dhr. Welten spreekt zich uit om als bondgenoot van de politie op te treden. De 

basispolitiezorg is de belangrijkste schakel hierin . 

Mevr. Hermans vraagt streven naar de inclusiviteit en diversiteit en benoemt het verschil 

tussen stedelijk- en plattelandsgebied. Hoe verhoudt zicht de gewenste diversiteit in relatie 

tot een zekere distantie dat behouden moet blijven ten opzichte van de bevolking? 

Mevr. Baalman begrijpt dit risico, ze geeft aan dat de samenleving hecht is in Twente. Dit zal 

niet scherper worden als er diversiteit vergroot wordt. Wel moeten politiemensen daar goed 

in begeleid worden.  

 

E Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.  

Voorzitter vraagt allen, uitgezonderd de leden van het DVO, om de vergadering te verlaten.  

 

 


